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La I, M. Bărbăteni

Tovarășul 
NICOLAE CEAUȘESCU 

a revenit în patrie, de Ia Moscova, unde a 
participat ia festivitățile prilejuite de 

aniversarea a 70 de ani de la 
Marea Revoluție Socialistă din Octombrie

Ceaușescu a fost întâmpi
nat de membri și membri 
supleanți ai Comitetului 
Politic Executiv al CC al 
PCR, secretari ai Comite
tului Central al partidu
lui, membri ai CC al 
PCR, ai Consiliului de 
Stat și ai guvernului, con
ducători ai unor institu
ții centrale, organizații de 
masă și obștești, de alte 
persoane oficiale.

Un grup de pionieri a 
oferit, cu dragoste, tova
rășului Nicolae Ceaușescu 
și tovarășei Elena 
Ceaușescu buchete de 
flori.

Tovarășul N i cola e 
Ceaușescu, secretar gene
ral al Partidului Comu
nist Român, președintele 
Republicii Socialiste Româ
nia, a revenit, sîmbătă 
seara, în Capitală, de la 
Moscova, unde, în fruntea 
unei delegații de partid și 
de stat, a participat, 
invitația CC al PCUS, 
Prezidiului Sovietului 
prem și a Consiliului de 
Miniștri ale URSS, Ia fes
tivitățile prilejuite de cea 
de-a 70-a aniversare a Ma
rii Revoluții Socialiste 
diii Octombrie.

La sosire, pe aeroportul 
Otopeni, tovarășul Nicolae

la

Su-

MOSCOVA 7 (Agcrpres). 
— La plecarea din Mos
cova, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, secretar gene
ral al Partidului Comu
nist Român, președintele 
Republicii Socialiste Româ
nia, membrii delegației de 
partid și de stat a țării 
noastre au fost salutați de 
V.I. Vorotnikov, membru 
al Biroului Politic al CC 
al PCUS, președintele 
Consiliului de Miniștri al 
RSFSR, de G.G. Vederni
kov, vicepreședinte al 
Consiliului de Miniștri ăl 
URSS, V.P. Loghinov, ad
junct al ministrului afa
cerilor externe.

Lucrări 
miniere în 

devans
Colectivul I.M. Iscroni 

raportează, în scurta 
perioadă de 6 luni care 
a trecut de la înființa
re, rezultate de presti
giu în întâmpinarea Con- 

a 
lu- 

fost 
în

ferinței Naționale 
partidului. Planul 
crărilor miniere a 
realizat și depășit 
această perioadă atît la 
săpări cît și la beto- 
nări. La lucrările de 
săpări, printre care se 
numără galeria direc
țională de la orizontul 
300, din raionul Live- 
zeni, galeria de la de
pozitul de explozivi și 
galeriile din circuitul 
puțului orb nr. 6, pla
nul fizic a fost depășit 
cu 28 la sută. La beto- 
nări, depășirea este, de 
asemenea, de peste 
la sută. Prin aceste 
pășiri se estimează 
nalizarea în devans 
unor lucrări la obiecti
vele de deschideri prin 
care se conturează pro
filul noii mine. Printre 
cei ce s-au evidențiat 
se numără Gheorghe 

I Toma, ComelîU Lițes-
cu, Vastle Mînecan, Du
mitru Temistocle, Er
nest Schiler, Vasile Bo- 
ța, Dumitru Cafadaru.

Prin faptele lor de 
muncă, harnicii mineri 
de la I.M. Iscroni își 
exprimă hotărîrea de a 
face totul pentru pune
rea la tâmp în valoare 
a zăcămîntului de căr
bune din perimetrul Is
croni. (V.S.)

10 
de- 
fi- 
a

4. iW}

batajelor frontale, crește- 
Bărbăteni rea numărului de posturi 

' ’ ■ în cărbune, efectuarea unor
__ t______ cantitatea revizii și reparații de ca
de cărbune extrasă supli- litate și întărirea așisten- 
mentar, în acest interval 
de timp, fiind de aproape 
200 de tone. Este, fără în
doială, un reviriment care 
deschide călea redresării 
producției la această în
treprindere din Vestul Văii 
Jiului.

Aceste realizări — după
- cum ne comunica ing. Ivan 

Vitan, șeful compartimen
tului programarea și urmă
rirea producției — au fost 
obținute prin aplicarea mă
surilor luate pentru men
ținerea în funcțiune a a-

In ultimele patru zile,
colectivul I.M. ’ ‘
și-a depășit ritmic sarcini
le planificate, <

ței tehnice pe fiecare 
schimb. In acest mod, s-a 
ajuns ca trei sectoare — 
I A, I B și III — să înre
gistreze constante depășiri 
ale sarcinilor planificate. 
Cu rezultate bune acționea
ză, în aceste sectoare, bri
găzile coordonate de Tomo- 
lea Pompei, Carol Marton 
și Ion Fodor, care se pre
zintă cu depășiri de plan.

In același timp, o atenție 
deosebită se. acordă calită
ții cărbunelui.

Gheorghe OLTEANU

guviui mijiwuuv, iih wm

„Noi trebuie să găsim pliniri s-au manifestat 
mijloace pentru 
tățirea activității de săpa
re, nu să căutăm scuze 
pentru nerealizări“, afirma 
în cadrul dezbaterilor din 
adunarea generală, direc
torul I.M. Lonea Pilier, ing. 
Constantin Dobrescu. A- 
ceăsta a fost, de fapt, nota 
în care s-au desfășurat lu
crările adunării generale 
a reprezentanților oame
nilor muncii de la tânăra 
întreprindere, adunare care 
a avut un pronunțat carac
ter de lucru. Este adevă
rat, în primele 8 luni ale 
anului activitatea de să
pare a puțurilor s-a ridicat 
la nivelul sarcinilor de 
plan, însă, în ultimele 
două luni, s-au înregistrat 
unele rămîneri în urmă 
care afectează intrarea în 
producție a noilor capaci
tăți de producție. Neîm-

îmbună- deosebi ,1a ■ activitatea 
săpări de puțuri. Acestea 
s-au datorat unor întârzieri 
din partea constructoru
lui la predarea instalațiilor, 
precum și fiabilității scă
zute a utilajelor de săpa
re, a instalațiilor de în
cărcare în puțuri. De ase-

a
Tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU 

asistat ieri, la Moscova, la parada militară 
și demonstrația oamenilor 

Piața Roșie
ite de cea de-a 70-a aniver
sare a Marii Revoluții So
cialiste din Octombrie, a 
asistat sîmbătă, 7 Noiem
brie, la parada militară 
și demonstrația oamenilor 
muncii din Piața Roșie.

In tribuna Mausoleului 
din Piața Roșie se aflau 
M.S. Gorbaciov, secretar 
general al CC al PCUS, ■ 
membrii și membrii su- 
pleanți ai Biroului Poli-

Tovarășul N i c o 1 a e 
Ceaușescu, secretar gene
ral al Partidului Comu
nist Român, președintele 
Republicii. Socialiste Româ
nia, aflat la Moscova în 
fruntea unei delegații de 
partid și de stat, la invi
tația CC al PCUS, a Pre
zidiului Sovietului Su
prem și a Consiliului de 
Miniștri, pentru a partici
pa la festivitățile prileju-

Adunări generale ale 
oamenilor muncii

în- da de la începutul anului,
de s-au obținut importante e-

conomii la principalele cos
turi de producție (cheltu
ielile materiale, manoperă, 
consumuri de energie elec
trică și cheltuieli indirecte). 

Sintagma „Să găsim mij
loace, nu să căutăni scuze11 
a fost caracteristica luărilor

. de poziție în cadrul dezba
terilor. Pe lingă măsurile 
tehnice politico-organiza- 
torice și educative, pentru 
pregătirea și folosirea ra
țională a forței de muncă, 
pentru creșterea nivelului 

cele calitativ al lucrărilor, pen
tru încadrarea în consu
murile ~specif ice și reduce
rea continuă a cheltuielilor 
materiale, participanții la

Mircea BUJORESCU

menea, o altă cauză a ne- 
realizărilor a fost lipsa u- 
nor brigăzi omogene, co
existente fiind constituite 
din muncitori care nu au 
mai lucrat la săparea de 
puțuri cu asemenea insta
lații. Nu este mai puțin 
adevărat că, prin strădani
ile colectivului. In perioa- (Continuare tn pag- •
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muticii din

tic, secretarii CC al PCUS, 
alți conducători de partid 
și de stat sovietici și 
șefii unor delegații de pes
te liota re.

In tribuna Mausoleului 
a luat loc, de asemenea, 
tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, alături de con
ducătorii de partid și . de

(Continuare în pag. a 4-a)

Investițiile — la termen, de calitate, eficiente !

Lichidarea stocurilor * 
supranormati ve — imperativ 

major pe șantiere
Acționînd în lumina sar

cinilor i-eieșite din cuvîn- 
tarea rostită de tovarășul 
Nicolae Ceaușescu, secre
tarul general al partidului, 
la recenta Plenară a C.C. 
al P.C.R., Filiala din Pe
troșani a Băncii de inves
tiții a analizat situația 
stocurilor de materii pri
me, materiale și piese de 
schimb din cadrul antre
prizelor de construcții din 
Valea Jiului. Cu acest pri
lej s-a putut constata că, 
acolo unde s-a acționat cu 
răspundere în gospodări
rea materialelor, stocurile 
sînt în limita admisă, în- 
concordanță cu cerințele 
de aprovizionare și consu
murile normate. Un bun e- 
xemplu în acest sens îl 
constituie colectivul An
treprizei de construcții căi 
ferate Petroșani. In aceas
tă unitate, Comisia care a

inventariat și analizat si
tuația stocurilor nu a găsit 
deficiențe.

In schimb, la Antrepriza 
construcții montaje Petro
șani s-au constatat stocuri 
supranormati ve în valoare 
totală de peste 8,5 milioane 
lei. Capitolul cel mai impor
tant unde s-au constatat 
stocuri îl constituie cel al 
materiilor prime și mate
rialelor — 8,1 milioane lei. 
Acest aspect pune în evi
dență o preocupare neco
respunzătoare a compar
timentului de aprovizio
nare, dar și a conducerii 
antreprizei pentru achizi
ționarea materiilor v prinț»

Ec. Constantin FACEA. 
directorul Filialei din 
Petroșani a Băncii de 

investiții

(Continuare fn pag. a z.aj
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Cetățeni

Preocupări susținute pentru 
I

mecanizarea lucrărilor miniere /

vem în domeniul. mecani
zării susținerilor acestor 
lucrări, atît în condiții de

Interviu cu ing. ALEXANDRU MICLEA, direc
torul Institutului de cercetări, inginerie tehnologică 
și proiectări miniere pentru huilă Petroșani

— Care sînt preocupările
institutului privind meca
nizarea lucrărilor miniere ?

— In institut avem un 
compartiment care se ocu
pă cu mecanizarea, moder
nizarea și automatizarea 
proceselor de producție 
care, în colaborare cu labo
ratorul de tehnologie mi
nieră, aduce îmbunătățiri 
metodelor pe care le apli
căm, în funcție de condiți
ile specifice ale fiecărei 
unități miniere din bazinul

Dialog la distanță despre calitatea și folosirea 
utilajului minier

Văii Jiului. Sigur, preocu
pările sînt numeroase, în 
multe domenii, atît în ce 
privește lucrările de des
chideri — puțuri, galerii 
în steril, în cărbune — și, 
bineînțeles, în abataje, 
ce privește lucrările 
deschideri, preocupări

în 
de 

‘ a-

lucru cu perforare-pușcare, 
cit și cu combina de înain
tare. ■ C C A . .

■— In acest context, care 
sînt relațiile de colaborare 
cu unitățile din centrala 
de la Timișoara?

— In'1 cursul anului tre
cut și în acest an am ela-

borat în institut aproxima
tiv 30 de teme de proiec
tare pentru diverse tipuri 
de echipamente, atît de 
tehnologie în abataje, cît 
și auxiliare activității mi
niere. Aceste tehnologii 
sînt preluate de unitățile 
constructoare cu care co
laborăm, în fazele de exe
cuție, de experimentare în

Dorin GHETA (Petroșani), 
Vartiade ȘTEFAN, 
George BOIERU 

(Timișoara)

(Continuare In pag. • 2-a)

și cetățenel
VOTIND CANDIDĂ-

ȚII F.D.U.S., VOTAȚI 
PENTRU ÎNFLORIREA 
CONTINUA A LOCA. 
LITATILOR, A ÎNTRE
GII TARI, PENTRU IN- 
FAPTUIREA PROGRA
MULUI PARTIDULUI 
DE PROPĂȘIRE A PA
TRIEI PE DRUMUL 
GLORIOS A L SOCIA
LISMULUI . ȘI COMU-; ■ 
NISMULUI!

Aninoasa și Banița
DRUMUL COMUNEI SPRE URBANIZARE

Citiți în pagina a 3-a reportaje și informații 
despre realizările înregistrate în această legislaturii, 
în cele două comune ale Văii Jiului. .
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Preocupări susținute pentru mecanizarea lucrărilor miniere
(Urmare din pag. 1)

procesul de producție. Cu 
ajutorul acestor teme reu
șim să asigurăm exploata
rea într-o mai măre măsu
ră cu echipament româ
nesc, reducînd substanțial, 
pe această bază, importul. 
Industria din țară a reali
zat echipamente care, func
țional, corespund caracte
risticilor cerute. In ce pri
vește fiabilitatea, mâi sînt 
îmbunătățiri de adus, atît 
utilaje] oi din subteran cît 
și celor de la suprafață.

— întreprinderea meca
nică Timișoara furnizează 
complexul mecanizat CMA 
—5H și combina de înain
tare CI-2. Ce puteți să ne 
spuneți despre aceste uti
laje ?

— Primele echipamente 
de susținere pe care le-a 
executat întreprinderea ti
mișoreană au avut unele 
deficiențe de proiectare, de 
execuție, dar și de exploa
tare, în sensul că, nu au 
fost suficient adaptate con
dițiilor specifice din Valea 
Jiului. De aceea, după 
primul complex experi
mentat Ia Lupeni, au fost 
necesare îmbunătățiri la 
două subansamble princi
pale, talpa pe care am 
proiectat-o noi și cozorocul, 
adaptat la pasul de tăiere

al combinei, în sensul că 
combina avea un făgaș de 
o anumită lățime care nu 
era corelat cu pasul de 
înaintare a susținerii și în 
același timp de prindere 
a cărbunelui în frontul de 

au 
s-au 

___ ________ .... de 
referință îmbunătățite, din 
care, cu consultarea spe-

. abataj. Aceste lucrări ' 
fost obiect de analiză, 
executat două modele

rat perfect, avînd nevoie 
permanent de îmbunătă
țiri, observînd părțile mai 
sensibile, mai ' 
nu corespund întru

slabe, care 
____ r___ „.Lj totul 

condițiilor din subteran și, 
mai ales, îmbunătățindu- 
le, adaptîndu-le acestor 
condiții care pot fi catego
risite, în principal, în lu
cru sub tavan artificial și 
vatră de cărbune. Un echi-

diferențiat, de la caz la caz.
— In discuțiile purtate 

exprimat 
im-

Dialog la distanță despre calitatea și folosirea 
utilajului minier

Schimbul Iui Ignațiu Șanta, din brigada condusă 
de Ivasconi Carol, din sectorul IV al minei Vulcan. 

Foto: Gh. OLTEANU

cu minerii s-au 
diferite propuneri de 
bunătățire a utilajelor, în 
speță a complexelor 
combinelor produse Ia 
mișoara—

— Din sugestiile făcute 
de ei au luat naștere multe 
soluții bune, valoroase. 
Trebuie precizat, însă, un 
fapt: anumite observații 
din mină nu au suport în 
calcul. Rezultă încărcări su
plimentare care dau alte 
momente, ce conduc la di
mensionări agabaritice. La 
schimbarea poziționării 
stîlpilor principali de la 
susțineri, încercînd, la pro
punerea minerilor, să cîș- 
tigăm cîțiva centimetri la 
înaintarea grinzii glisante, 
s-ar schimba centrul de 
greutate, deci susținerea 
s-ar dezechilibra, ar cădea 
„în nas“. Tot așa, dacă 
la grindă i-ar crește lăți
mea pînă la vîrful prinză- 
torului de front, secțiile 
n-ar mai avea gradul de 
libertate necesar la ripare 
și s-ar încăleca. Oricum, 
analizăm cu toată răspun
derea și reținem toate pro
punerile de îmbunătățire a 
utilajelor, a tehnologiilor 
folosite îri exploatare, pen
tru că și deviza noastră

Ș» 
Ti-

Lichidarea stocurilor supranormative
(Urmare din pag. 1)

și materialelor, potrivit 
normelor de consum pre
văzute și aprobate. O va
loare destul de ridicată, 
423 000 lei, este imobiliza
tă în produse finite, care 
se cer lichidate în cel mai 
scurt timp, prin consum 
intern.

La întreprinderea de
antrepriză construcții și 
montaje miniere, valoarea 
stocurilor supranormative 
este de 3,1 milioane lei, din 
care, 1,6 milioane se înre
gistrează la materiale, iar 
1,2 milioane lei la piese 
pentru utilaje-construcții 
și 202 000 lei la piese de 
schimb auto.

Pentru diminuarea și 
lichidarea acestor stocuri, 
în vederea reducerii valo
rilor bănești imobilizate, 
în cursul analizelor efec
tuate s-au stabilit măsuri 
pentru reintroducerea lor 
în circuitul productiv. Co
misiile de inventariere au 
evidențiat posibilitatea ca 
stocurile existente la în

ceputul lunii octombrie 
să fie reduse, cu o treime, 
pînă la finele trimestrului 
IV. Conducerilor ACM și 
IACMM Petroșani le revi
ne sarcina de a acționa cu 
toată răspunderea și fer
mitatea pentru lichidarea 
stocurilor, pentru respec
tarea riguroasă a consumu
rilor normate. Reintrodu
cerea stocurilor în circui
tul productiv, respectarea 
riguroasă a consumurilor 
normate constituie o înda
torire permanentă pentru 
conducerile tehnice ale u- 
nităților de antrepriză con
strucții montaje, un mij
loc sigur de a asigura spo
rirea eficienței economice 
la nivelul cerințelor ac
tuale. Deosebit de impor
tant este, în același timp, 
să se țină seama, încă din 
stadiul elaborării bilanțu
rilor, de echilibrarea con
sumurilor de materiale 
cu cerințele reale, ale pro
ducției, pentru a evita pe 
viitor acumularea de sto
curi, cu consecințele nefa
vorabile bine cunoscute.

pament niciodată nu 
perfect. Se schimbă, 
îmbunătățește mereu. Ceea 
ce acum, aparent, este bun 
sau corespunde, mîine poa
te fi depășit, învechit.

— In Valea Jiului condi-

este 
se

cialiștilor din unitățile 
miniere, s-a ales unul care

“ ......... la
leagă 

cu 
căpătat 

un grad de libertate mai _____ _________
mare. Tijele acestuia sînt tiile de iUCru diferă de la
protejate la eforturile pe „ mină la alta. Ce între

prind proiectanții în acest 
sens ?

— Așa este. Un utilaj 
poate fi bun și util la Lu
peni, unde se lucrează pe 
vatră de cărbune și mai 
puțin corespunzător la Pa- 
roșeni unde vatra e natu
rală. Deci, o îmbunătățire 
adusă unui utilaj într-o 
mină s-ar putea să nu con
vină minerilor din altă este aceeași, de a da țării
exploatare. Problemele tre- cantități sporite de căr-
buie abordate, prin urmare, bune I

aducea îmbunătățiri 
împingătorul care 
secțiile complexului 
transportorul. A i

protejate la eforturile 
care le introduce combina 
cînd trece pe transportor 
și preia denivelările din 
vatră. ' '

— Există posibilitatea 
rezolvării tuturor proble
melor ce se ivesc în ex
ploatare ?

— Sigur, cu multă insis
tență, cu urmărirea atentă 
a comportării și, bineînțe
les, cu accepțiunea ideii 
că niciodată un asemenea 
utilaj nu poate fi conside-

A d un ăr I generale a le o a m eni l or m unoii
„Să găsim mijloace» 

nu să căutăm scuze
(Urmare din pag. I)

■ ■ ■• ■' ' V ■'< ■
dezbateri au făcut propu
neri constructive vizînd 
îmbunătățirea activității, 
în general, a întreprinderii, 
lată doar cîteva dintre ele: 
minerul Florin Lefter a 
propus ca la puțuri să se 
facă centralizarea comen
zilor la semnalist, îmbu
nătățirea aprovizionării cu 
materiale de strictă nece
sitate (furtunuri, șuruburi 
etc), precum și a condiți
ilor sociale (vestiare pen- 
tfu haine curate, înființa
rea unui bufet de incintă). 
Lăcătușul Ion Victor a ri
dicat problema utilajelor 
de săpare, care sînt ■ de 
slabă calitate, propunînd, 
totodată, studierea posibi
lităților de îmbunătățire a 
transportului muncitorilor 
la și de la locul de muncă. 
Minerul șef de schimb Mi
hai Bălănescu a solicitat, 
în numele ortacilor, haine 
de protecție specifice . ac
tivității de săpare; Victor 
Apostu, șef brigadă la pu-' 
țul auxiliar, s-a referit la. 
impulsionarea lucrărilor 
de montare a mașinii . de 
extracție la acest puț. De 
asemenea, ..a propus încăl

zirea, în perioada iernii, a 
suprafețelor pe care se sor
tează agregatele, a criticat 
funcționarea necorespun
zătoare a telefoanelor prin 
care se comunică din puț 
cu suprafața, precum și 
faptul că la halde nu exis
tă utilaje (excavatoarele 
și buldozerele sînt defecte), 
iar utilajele primite de la 
SUCT vin defecte sau fără 
combustibil.

Ceilalți vorbitori, Mihai 
Pena, Alexandru Postola- 
che, Ioan Todea, Wiliam 
Schmieder (din partea 
IACMM) au făcut, de ase
menea, propuneri pentru 
îmbunătățirea activității, 
pentru mai buna colabora
re între constructor 
(IACMM) și beneficiar (I.M. 
Lonea Pilier), pentru lua
rea tuturor măsurilor de 
protecție a muncii. Cadrul 
democratic în care s-a des
fășurat adunarea, progra
mul de măsuri adoptat 
conduc la concluzia că la 
I.M. Lonea Pilier . există 
create posibilități de îm
bunătățire a activității 
pentru intrarea în funcțiu
ne, la timp și în condiții 
de calitate, a tuturor ca
pacităților de producție.

Cu exigerițâ șt spirit de 
răspundere, colectivul de 
muncă din cadrul IACCVJ 
a dezbătut în adunarea 
generală a reprezentanți
lor oamenilor muncii, ca
litatea și eficiența activită
ții pe 9 luni din acest an, 
adoptînd un program de 
măsuri politico-organiza- 
torice și tehnico-economi- 
ce pentru realizarea preve
derilor de plan pe anul 
1987. „Prin conținutul ac
tivității desfășurate de 
oamenii muncii din canti
ne și cămine muncitorești, 
întreprinderea noastră, sub
linia Ion Ciolea, secretarul 
organizației de partid, con
tribuie la asigurarea unor 
condiții optime de muncă 
pentru minerii Văii Jiului. 
In această perioadă trebuie 
să ne valorificăm toate po
sibilitățile de organizare 
și aprovizionare pentru a 
ne implica operativ și efi
cient în stabilizarea noilor 
încadrați în minerit".

In această atmosferă de 
responsabilitate comunistă, 
în spiritul sarcinilor sub
liniate de tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, secretarul gene
ral al partidului, la recen
ta Plenară a C.C. al P.C.R.,

mai bune pentru mineri
au fost evidențiate măsu
rile de amenajare și dota
re a căminelor muncito
rești, dar și resursele ce 
vor trebui puse în valoare. 
„Este un moment de bi
lanț în munca noastră, dar 
și de mobilizare în acțiu
nea de asigurare a unor 
condiții mai bune, pentru 

I. A. C. C. V. J.

masa destinată minerilor 
lă intrarea în subteran, spu
nea Radu Smaranda, șeful 
cantinei de la I.M. Lupeni. 
Pentru aceasta noi trebuie 
să acordăm o grijă perma
nentă păstrării importan
telor valori materiale, ma- 
nifestîndu-ne spiritul gos
podăresc, necesar în mun
ca noastră de fiecare zi. 
Numai în acest fel avem 
conștiința participării la 
procesul de creștere a pro
ducției de cărbune potrivit
prevederilor hotărîrilor să oferim condiții sociale 
Congresului al Xlll-lea al bune pentru noii încadrați, 
partidului". să simtă prin ospitalitatea

In cadrul adunării repre
zentanților oamenilor mun
cii au mai luat cuvîntul 
Maria Frățilă, Kovacs Ti- 
beriu, loan Zaharia, Uskai 
Francisc care au scos în 
evidență noi direcții de 
muncă pentru a participa 
susținut și eficient la asi
gurarea unor condiții bune 

pentru munca și viața mi
nerilor, în special a noilor 
încadrați. „In această 
toamnă au fost executate 
multe lucrări necesare de 
izolare a acoperișului și 
de creare a unei ambianțe 
plăcute, spunea Hortensia 
Iovi, administrator la că
minul muncitoresc din Vul
can. Căminul a fost dotat 
cu materiale noi care au 
schimbat înfățișarea celor 
86 de camere în care lo
cuiesc mineri. Totul a fost 
făcut cu un singur scop: 

noastră că în cămin sînt 
ca acasă".

Adunarea generală a re
prezentanților oamenilor 
muncii de la IACCVJ a 
fost cadrul în care activi
tatea întreprinderii s-a ra
portat permanent, prin 
contribuția cantinelor și a 
căminelor muncitorești, la 
producția de cărbune. Oda
tă cu creșterea cantităților 
de cărbune, în spiritul sar
cinilor formulate de tova
rășul Nicolae Ceaușescu, 
secretarul general al parti
dului, va crește și efecti
vul de mineri. In stabili
zarea noilor încadrați în 
tcate întreprinderile mi
niere, unitățile IACCVJ au 
o contribuție importantă 
punîndu-și în valoare ca
pacitatea organizatorică 
pentru crearea unor condi
ții sociale mereu mai bune. 
Este o direcție de acțiune 
prioritară, sintetizînd, de 
fapt, calitatea muncii har
nicului colectiv de la 
IACCVJ, responsabilita
tea moral-politică și pro
fesională a lucrătorilor 
din cantinele muncitorești 
și cantinele minerilor.

T. SPATARU

va informăm educație, continuă și astăzi 
de la ora 10, în același că
min urmînd să se desfă
șoare o prezentare :le, dia
pozitive sub genericul „Azi, 
în municipiul Petroșani". 
'(T.S.)r;: 1 It'''.'V5 ț ' 1 : '

SERI CULTURALE pen- neret, organizată la 
spectacolul trU tineret se organizează, 

astăzi în toate așezăminte-

I PENTRU MINERI.
■ căminul muncitoresc 
| strada T. Vladimirescu
’ avut loc ieri o expunere cu 
| tema „Dezvoltarea eco-
. nomică și socială a orașu- 
i lui Petrila în actualul c’in-
- .cinai". Comitetul sindicat
• tului de la I.M. Petrila a

organizat și o seară cultu-
ral-distractivă. Aceste ma
nifestări de cunoaștere a ___ __ _ „„„v
Văii Jiului,;de cultură și Mecanică Timișoara.

La 
din 

a
EXCURSIE. Un grup de 

'42 de elevi de la Liceul 
industrial minier , Petro
șani participă astăzi la o 
excursie, organizată ., prin 
Filiala BTT. Petroșani. In 
program — vizitatea vesti
giilor de la Sarmizegctusa, 
Muzeul Banatului, Uzină

SPECTACOL. La cere
rea publicului, 
„Dimineți cu ferestre des
chise", avîndu-i ca invitați le de cultură din Valea 
pe Vasile Șeicaru și Ștefan Jiului. La Uricani, ală 
Hrușcă s-a programat și de muzică și dans, în 
pentru ora 14. Biletele se drul serii culturale va 
pot procura începînd cu 
ora 8 de la agenția Casei 
de cultură.

alături 
și de muzică și dans, în ca- 

. __ ..1 fi
prezentată o scurtă expu
nere cu tema „Conduita 
tineretului în spiritul nor
melor eticii și echității so
cialiste’1. La Casa de cultu
ră din Petroșani. în cadrul 

al . aceluiași gen de manifes- 
vînzări țări, se va organiza un con-

club, 
are ca temă cunoașterea și 
aplicarea normelor de con
duită. (Al. H.)

Pio-PIONIEREASCA. _ . 
nierji din Valea Jiului au 
realizat pînă în prezent 1,4 
milioane lei la planul e- 
conomic, prin colectarea de 
fier vechi, hîrtie, textile, 
sticle și borcane, fructe 
de pădure și plante medi
cinale.

priză construcții montaje 
miniere au finalizat recent 
două noi lucrări de inves
tiții. Este vorba de stația 
de compresoare și de cor
pul de clădire A, al com
plexului de baie și lăinpă- 
rie din incinta I.M. Ani- 
noasa. (S.V.)

Rubrică realizată de 
Mircea BUJORESCU

VINZARI. Numai în luna 
octombrie, magazinul „Pa- 
rîngul" din Petroșani 
ICRM a realizat
suplimentare sarcinilor de curs de dans. La Aninoasa, 
plan de peste 150 000 lei. seara culturală pentru ti-

DOTARI. Constructorii 
din brigada nr. 3 Vulcan 
a întreprinderii de antre-
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Replici contemporane
ISCRONI. Muncind oa

menii satului dau replici 
contemporane „Castelului 
din Carpați", roman scris 
odinioară de Jules Verne 
și a cărui acțiune se pe
trece pe aceste plaiuri.

Și astăzi construim cas
tele în Carpați, din beton 
și sticlă, pentru ca oamenii 
adîncului, minerii să aibă 
lumină în case și în viață.

înființarea întreprinderii 
miniere a constituit saltul 
calitativ, piatra de temelie 
a unui alt Iscroni decît 
cel idilic de odinioară. Aici 
muncesc oameni de ispravă,

Dacă tradițiile indus
triale ale Aninoasei sînt 
de peste 100 de ani, din 
timpuri mult mai vechi oa
menii locului s-au îndelet
nicit cu creșterea animale
lor. <■■;<>

Cei peste 400 de produ
cători individuali din co
mună care au contracte 
de livrare a produselor a- 
groalimentare către . fon
dul centralizat al statului 
au predat numai în 1987, 
256 hl lapte de vacă, 45 
porcine, 111 bovine, 62 
de ovine, 42 hl lapte de 

problemele oamenilor
liberă. In clasa respectivă sînt și elevi 
din Aninoasa care, parcă înțeleși, au 
Vorbit fără excepție despre comuna lor, 
despre bunăstare, despre oameni și ur
banizare. Urbanizarea și mersul către 
ea au intrat în conștiința oamenilor.

— Lîngă bucurii sînt și regrete ?
— Da. N-am reușit să facem o școală 

„„ _ ______________ _ ___ ___ ____ nouă în Aninoasa. Cea existentă are a-
problemele oamenilor din circumscripția proape 100 de ani. Voi insista în noua 
sa electorală, unde din nou va candida '........ i
la alegerile din 15 noiembrie.

— Care au fost cele mai mari bucurii 
ale primarului Valentina Cerchez ?

— Multe. Vedeți,eu sînt născută în 
Iscroni, sînt atașată de aceste meleaguri, 
oamenii îmi sînt apropiați. îmi crește

Mai presus de toate,
VALENTINA CERCHEZ. Un om a 

cărui principală trăsătură este dinamis
mul. Comunist. Din 1976 și pînă în 1979 
a îndeplinit funcția de secretar adjunct 
al comitetului comunal de partid din A- 
ninoasa, iar din 1979 a fost aleasă secre
tar al comitetului comunal de partid și 
primar al comunei. Un om despre care 
se spune că pune mai presus de orice

șilegislatură pentru construirea școlii 
a unei grădinițe.

— Proiecte ?
— Avem sarcini mari. Dezvoltarea 

dustrială a comunei este accelerată, 
trebui să sisteniatizărti satul Iscroni, sâ 

....................... ___ constrU'm multe locuințe pentru mineri 
inima cînd văd Aninoasa și satul Iscroni ȘÎ familiile lor, un dispensar medical 
pășind într-un ritm trepidant spre ur- în Iscroni și multe altele. Nu uităm nici 
banizare. Bucuriile mele se numesc ma- femeile, soțiile și fiicele minerilor. Am 
gazinul general din Aninoasa, noile con- dori, pentru a le asigura locuri de mun- 
strucții de locuințe din Aninoasa și îs-’ ca> să deschidem în Aninoasa o Secție 
croni, noul dispensar. Și tot bucurii pen- a întreprinderii de confecții din Vulcan, 
tru primar sînt și rezolvările optime Voi candida în circumscripția electorală 

comunală nr. 12 și în circumscripția e- 
lectorală municipală nr. 53. îmi doresc 
ca, în cazul în care voi fi aleasă depu
tat, să nu-mi dezamăgesc alegătorii.

tru primar smt și
ale problemelor cu care oamenii vin în 
audiență. Vă relatez un episod intere
sant, povestit de. profesoara Cornelia 
Pantelimon care, la liceul unde predă, 
a dat ca temă unei clase o compunere

in- 
Va

Aninoasa — pași mari pe calea urbanizării.

Unii sînt localnici, alții 
au venit din țară. „Este 
nevoie de case, de o nouă 
școală, de un dispensar", 
ne spunea de curînd secre
tarul consiliului popular 
comunal. „Este nevoie de 
spații comerciale, de un 
cămin cultural. In zona 
podului de peste Jiu va fi 
centrul. Și centrul nu poa
te fi construit în afara fru
mosului".

Iată gînduri cu care oa
menii de azi ai Iscroniului 
se pregătesc să dea și în 
noua legislatură replici Vi
guroase „Castelului din 
Carpați".

loc de cinste
oaie și 1 tonă de lînă. Sînt 
cifre care vorbesc de la 
sine despre hărnicia oa
menilor din comună, des
pre felul în care înțeleg 
să îmbine activitatea in
dustrială cu cea de crește
re a animalelor.

Nu este un secret pen
tru nimeni faptul că nu
meroși mineri de la cele 
două mine, devin în timpul 
liber pricepuți gospodari 
crescători de animale, con
tribuind și pe această cale 
la ridicarea continuă a 
nivelului de trai.

Ritmurile 
dezvoltării
aninoasa este o comu- 

/I nă în care tradiția 
* muncitorească bo

gată se împletește astăzi 
cu ritmurile dezvoltării e- 
dilitar-gospodărești. In 
cartea de aur a mineritului 
românesc, Aninoasa și-a 
înscris de mult timp nu
mele la loc de onoare. Și, 
concomitent cu afirmarea 
industrială, cît și a agri
culturii, conștiințele s-au 
călit, s-a lărgit continuu 
orizontul cultural, oame
nii au conferii trăinicie și 
frumusețe fiecărui fapt de 
muncă

Zată-ne la Aninoasa 
de astăzi, în anul 
Conferinței Națio

nale a partidului, anul în 
care se încheie o legislatu
ră și începe alta, asemeni 
treptelor unui drum mereu 
ascendent. Un peisaj apar
te, de neccnceput cu ani 
în urmă, ne întîmpină. 
Blocuri de locuințe mo
derne, unele gata, altele 
în construcție, spații co
merciale noi, clubul sindi
catelor — care în actuala 
legislatură a îmbrăcat o 
nouă haină, atrăgătoare, 
unde bărbații luminii — 
minerii — vin pentru a 
sorbi în priviri, lumina 
culturii.

PA Șl
-. Expresie a vieții așezate, 
Bănița surîde tuturor di
mineților care aprind lu
mina de sub imperiul a- 
celuiași țel: oamenii săi 
trebuie să muncească mai 
bine, să trăiască mai bine, 
să fie — cum spun jienii 
locului — „în rîndul lumii". 
Este, poate, aceasta una 
dintre cele mai omenești 
trăsături ale localnicilor — 
să muncească pentru bine
le lor, al țării.. Nu este, de 
aceea, de mirare că, mai 
ales în ultimii ani, cu deo
sebire în actuala legislatu
ră, Bănița a făcut pași 
mori spre viitor. Este un 
drum al satului către ur
banizare, din toate punc
tele de vedere. Blocuri 
noi, spații comerciale mo
derne, unități pentru pres-

La Bănița, deputății, în mijlocul constructorilor, într-un dialog despre fina
lizarea Ia termen a noilor blocuri de locuințe.

Realizări ale 
acestei legislaturi
■ In această legislatură, 

locuitorii din comuna Bă
nița au predat la fondul 
centralizat al statului pes
te 200 tone de carne și mai 
mult de 2000 hectolitri lap
te de vacă. De asemenea, 
au contractat și predat 
peste 600 hectolitri lapte 
de oaie și 20 tone de lînă. 
Dintre cei mai harnici cres
cători de animale, se re
marcă deputata Maria So
lari, loan Sălăjan, Viorel 
Vladislav și Maria Pavel.

■ Din cariera de calcar 
Bănița s-au extras, de la 
alegerile precedente și pî
nă în prezent, 32 000 tone 
calcar peste sarcinile pla
nificate, în condițiile rea
lizării unor importante e- 
conomii de combustibil și 
energie electrică.

■ Brigada nr. 1 Bănița 
a ACCF a realizat în ac
tuala legislatură lucrări 
suplimentare de investiții 
în Valoare de peste 3 mi
lioane lei. Colectivul con
dus de ing. Ovidius Crăciu- 
nescu și șefii de formații 
Ilie Preoteasa, Constantin 
Călinoiu și Vasile Badea 
a depășit productivitatea 
muncii cu 4000 lei pe om 
a) muncii. Cheltuielile la 
1000 lei producție marfă 
au fost reduse cu 28 lei 
și s-au obținut însemnate 
economii Ia energia elec
trică.

Pagină realizată de
H. ALEXANDRESCU 

și Mircea BUJORESCU
Foto : Gh. OLTEANU

SPRE VIITOR
țări de servicii și de mică
industrie. Și case. Nu fără 
mîndrie, tovarășa Micaela 
Mariciuc, primarul comunei 
ne spunea că jienii din 
Bănița pot să se compare 
cu țăranii din comunele „de 
fală" ale țârii, fiind gospo
dari peste măsură.

Am fost la Bănița deu
năzi. Peste tot oamenii e- 
rau Ia muncă, preocupați 
de treburile lor zilnice, dar 
și de cele ce vor urma. 
Candidății care vor fi a- 
leși la 15 noiembrie se în- 
tîlnesc cu cetățenii, pun 
la cale treburi gospodă
rești, cumpănesc cu înțe
lepciune ce și cît mai au 
de făcut, pentru ca pașii 
spre viitor să le lie siguri. 
Peste tot se vede „noul".

Servicii pentru populație
• Realizată în această legislatură, unitatea de 

industrie mică, de pe lingă Consiliul popular comu
nal Bănița este profilată pe construcții metalice și 
alte prestări de''Servicii pentru populație. De la în
ființarea sa, la propunerea cetățenilor, în primăvara 
acestui an unitatea a realizat lucrări peste sarcinile 
planificate în valoare de 400 000 lei.

• In activitatea comercială, printr-o aprovizio
nare ritmică, unitățile de pe raza comunei, și-au de
pășit sarcinile în această legislatură cu peste 4 mi
lioane lei. S-au evidențiat unitățile 338, 87 — Mări
șor, 325 și 37 — Industrial.

• Unitățile din Bănița. ale cooperativei mește
șugărești „Unirea" aii prestat, în actuala legislatură',' 
servicii pentru populație cu 20 la sută peste sarci
nile planificate. Cele mai bune rezultate au fosh 
obținute de unitățile de cojbcărle (responsabil,-Gheor- 
ghe Miclăuș) și argăsătorie (Dan Marcu).

l.a unitatea de cojocărie din Bănița, aparținînd Co
operativei „Unirea", responsabilul Ghcergho Miclăuș, 
în relație directă cu un cetățean.

In actuala legislatură au 
fost construite două blo
curi de locuința sînt ' în 
plină construcție un dis
pensar medical și spații 
pentru cooperația mește
șugărească. Și, într-o feri
cită simbioză, pe locurile 
acestea unde ocupația , ele 
bază este agricultură — 
zootehnia, mai precis " — 
industria s-a dezvoltat 
imperios. O carieră de cal
car, construcția tunelelor 
de către ACCF și dublarea 
liniei de cale ferată, indus
tria mică de pe lingă con
siliul popular comunal,
toate acestea constituie
un mare salt față, de vre
murile cînd la Bănița .lo
cuitorii se ocupau doar cu 
creșterea animalei or.
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TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCl 
a asistat ieri, la Moscova, la parada ■Imilitară și demonstrația ir de la

muncii din Piața Roșie
(Urmare din aag I)

Kremlia

stat; sovietici și șefii dele
gațiilor de peste hotare. 
De asemenea, la paradă și 
demonstrație au asistat to
varășii Constantin Dăscă- 
leșcu, membru al Comite
tului Politic Executiv, prim
mini stru al guvernului. 
Ion Stoian. membru su
pleant al Comitetului Po
litic Executiv, secretar 
, 1 CC al PCR.

General de armată
iezov, membru supleant al 
Biroului Politic al CC al 
PCUS, ministrul apărării al 
UPSS, a rostit o alocuțiu
ne de la tribuna Mausoleu
lui.

A urmat parada milita
ră. ; r

In continuare, prin fața 
tribunelor au trecut zeci

D.

de mii de participant la 
demonstrația oamenilor 
muncii — reprezentanți ai 
unor întreprinderi indus
triale de prestigiu, ai unor 
mari șantiere de construc
ții, lucrători din agricultu
ră, reprezentanți ai insti
tuțiilor științifice și de.,in- 
vățămînt din Moscova. De
monstrația, care s-a des
fășurat sub semnul hotărî- 
rii oamenilor muncii so
vietici de ă transpune în 
viață obiectivele stabili
te de Congresul al XXVII- 
lea al PCUS, a constituit 
un moment de cea mal 
înaltă semnificație în seria 
de manifestări consacrate 
celei de-a 70-a aniversări 
a Marii Revoluții Socia
liste din Octombrie.

MOSCOVA 7 (Agerpres). 
— In după-amiaza zilei de 
sîmbătă, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, secretar gene
ral al Partidului Comu
nist Român, președintele 
Republicii Socialiste Româ
nia, și membrii delegației 
române de partid și de 

-Stat au participat la re
cepția oferită de Comite
tul Central al Partidului 
Comunist al Uniunii So
vietice, Prezidiul Sovietu
lui Suprem și Consiliul 
de Miniștri ale URSS, în 
palatul Congreselor de la 
Kremlin, cu prilejul celei 
de-a 70-a aniversări a 
Marii Revoluții Socialiste 
din Octombrie.

Au participat tovarășii 
Mihail Gorbaciov, secretar 
general al CC al PCUS,

Andrei Gromîko, președin
tele Prezidiului Sovietului 
Suprem, Nikolai Rîjkov, 
președintele Consiliului de 
Miniștri, alți ■ conducători 
ai partidului și statului 
sovietic.

Erau prezente delegați
ile străine aflate la Mos
covă la festivitățile con
sacrate evenimentului săr
bătorit. .

Mihail Gorbaciov a rostit 
un cuvînt de salut,

Cuvîntul de răspuns a 
fost rostit de Nguyen Van 
Linh, secretar general al 
CC al PC din Vietnam.

In timpul recepției, to
varășul Nicolae Ceaușescu 
s-a întreținut cordial cu 
tovarășul Mihail Gorba
ciov, cu conducătorii unor 
delegații din diferite țări. -

PETROȘANI — 
iembrie: Luptătorii 
Valea Misterioasă; Uni
rea: Despărțire tempora
ră, I-II; Parîngul: Alo, 
terizează străbunica.

PETRILA: Ilustrate 
flori de cîmp.

LONEA: Ilustrate 
flori de cîmp.

ANINOASA: încrede
rea.

LUPENI — Cultural s 
O zi în București.

URICANI: Ora zero.

a-

cu

cu

PETROȘANI — 7 No
iembrie: Pintea; Unirea: 
Pericol de moarte; Parîn- 
gul: Rio Bravo, I-Il.

PETRILA: Ilustrate cu 
flori de cîmp.

LONEA: Brățara de ar
gint

VULCAN — Luceafărul; 
Comedie mută ’77.

LUPENI — Cultural : 
Băiatul cu ricșa.

URICANI: A fost odată 
un căpitan curajos.

N.R. Eventualele modi
ficări intervenite în pro
gramarea filmelor apar
țin întreprinderii Cine
matografice Județene Hu
nedoara '■VULCAN — Luceafărul: 

Carmen, I-II,

Avancronică

NAȚIUNILEUNITE

Dezbateri în problema Namibiei
NAȚIUNILE UNITE 7 

(Agerpres). — Adunarea 
Generală a ONU a luat în 
dezbatere problema Nami
biei, care, și la această se
siune, a polarizat atenția 
Națiunilor Unite.

Reprezentantul 
nent al țării 1. 
Națiunile Unite a arătat 
că România sprijină ferm 
și este solidară cu cauzai 
justă a poporului nami- 
bian, cu lupta sa,'sub con
ducerea SWAPO, pentru e- 
xercitarea dreptului la au
todeterminare și indepen
dență și se alătură ferm 
comunității internaționale 
care condamnă ocuparea 
ilegală de către Africa de 
Sud a Namibiei, cerînd re
tragerea imediată a Africii 
de Sud din Namibia și în
cetarea amestecului 
treburile interne și a 
gresiuntlor împotriva sta
telor africane vecine inde
pendente.

S-a reliefat că rezoluția 
adoptată de Consiliul de 
Securitate In problema, 
Namibiei, la 30 octombrie, 
constituie un pas impor
tant în această direcție. 
Ea reafirmă în fața între- 

1 perma- gii comunități internațio-
noastre la nale că, în prezent, toate

problemele în suspensie 
referitoare la aplicarea re
zoluției 435 a Consiliului 
de Securitate privind a- 
cordarea independenței Na
mibiei sînt soluționate și 
ia act cu satisfacție de 
declarația SWAPO de a 
respecta, un acord de înce
tare a focului cu Africa 
de Sud. In prezent, ceea 
ce se impune este o acțiu
ne hotăiîtă din partea 
ONU și a comunității in
ternaționale de a impune 
Africii de Sud să respecte 
rezoluția 435, singura bază 
larg acceptată pe plan in
ternațional pentru o regle
mentare pașnică a proble
mei Namibiei.

în
a-

tu-

IN ZIUA de 7 noiembrie, 
în întreaga Uniune Sovie
tică a fost păstrat un mo
ment de reculegere și s-au 
eoborît în berhă drapelele 
în memoria celor ce și-au 
dat viața pentru victoria 
Revoluției din Octombrie 
— relatează TASS. In semn 
de reculegere au fost opri- 

; te pentru scurt timp emi- 
: siunile tuturor posturilor 

de radio din URSS.
PRIMUL ministru

nisian Zeine El-Abidine Ben 
Aii a anunțat la postul 
de radio Tunis că a preluat 
funcția de președinte al 
republicii, înlocuindu-1 pe 
Habib Bourguiba — trans
mit agențiile TASS, Kuna, 
și DPA. El a arătat că a- 
ceastă hotărîre a fost lua
tă în conformitate cu pre
vederile constiuționale și 
în legătură cu starea să
nătății lui Habib Bourgui
ba. In calitatea sa de pre
ședinte, Zeine El-Abidine 
Ben Aii deține și funcția 
de comandant suprem al 
forțelor armate. Totodată, 
Zeine El-Abidine Ben Aii . 
a anunțat componența 
noului guvern tunisian 
condus de Hedî Baccuche; 
portofoliile ministerelor 
de externe, interne și al 
apărării sînt deținute de 
Mahmud Mstiri, Habib

Din țările socialiste
La Ulan Bator a intrat 

în funcțiune primă parte 
a centralei termoelectri
ce nr. 4, cea mai mare în
treprindere energetică 
din RP Mongolă. Dotată 
cu echipamente moderne, 
această centrală va pro
duce jumătate din totalul 
energiei electrice realiza
te în RP Mongolă și a- 
proximativ o treime 
energia termică.

Consiliul de Stat al 
Chineze a aprobat recent 
realizarea a 49 proiecte de 
mărime mare și medie. In
tre ele, 40 de proiecte se 
vor realiza în domeniul e- 
nergiei, comunicațiilor, 
transporturilor, poștei și 
telecomunicațiilor și ma
teriilor prime.

In URSS a fost 'creat, 
la Uzina de automobile de 
pe Volga, din orașul To
gliatti, un nou electromo- 
bil, eu o capacitate de 
transport de 200 de kg. Mo
delul Pony are caroseria

redusă, o formă elegantă și 
aerodinamică și dezvoltă 
O viteză de 60 km/h. Fi
ind nepoluant, noul ve
hicul va funcționa, cu pre
cădere, în marile centre 
urbane, pentru distribuții 
de capacitate redusă sau 
in transportul persoanelor.

din

RP

duc, iar bazele vor fi deș- 
liințate — a anunțat un 
purtător oficial de cuvînt 
la Atena, citat de agenția 
Taniug. El a reamintit de
clarația recentă a premie
rului Andreas PapandreU, 
potrivit căreia, cu cinci 
luni înainte de expirarea 
acordului, autoritățile e- 
lene vor da publicității un 
comunicat oficial pe aceas
tă temă. Agenția Taniug 
amintește că între Grecia

Carnet cultural
Cunoscutul scriitor co

lumbian .Gabriel Garcia 
Marquez, laureat al Pre
miului Nbbel pentru lite
ratură — 1982, a terminat 
de scris prima sa piesă 
de teatru, „Diatribă de 
dragoste împotriva unui 
om așezat". Piesa — rela
tează Marquez în cadrul 
unui interviu acordat pu
blicației mexicane »,24 de 
ore" — este, de fapt, un 
monolog al eroinei princi
pale, care vorbește timp 
de două ore; în timp ce 
actorul care interpretează 
rolul de soț, șezînd și ci
tind ‘Ziarul, nU rostește 
nici o replică. In cadrul 
aceluiași interviu, scriito
rul a anunțat că reia lucrul 
la biografia legendarului 
erou latino-american Si
mon Bolivar.

Jiul nu renunță la reve
nirea în eșalonul superior. 
Așa credem și sperăm cu 
toții. De aceea, astăzi, 
treaga, echipă trebuie 
dea dovadă de ambiție, pu
tere de mobilizare și dă
ruire totală în teren, în 
partida cu una dintre prin
cipalele contracandidate la 
promovare — Inter Sibiu. 
Oaspeții, de astăzi ai Jiului 
nu au o carte de vizită 
impresionantă în fotbalul 
românesc. Au promovat în 
divizia B anul trecut, în
cheind campionatul pe lo
cul 10. Iată însă că, în a- 
ceastă ediție, fără a înre
gistra rezultate de excep
ție, se situează pe locul al 
doilea, cu plus 5 la „ade
văr" și cu reale șanse în 
lupta pentru promovare. 
Oricum, Jiul va evolua în 
fieful său și nu-și poate

TELEX

în
să

pe? mite decît victoria.
La Vulcan, AS Paroșeni 

Vulcan primește replica 
„bătrînei doamne", UT A- 
rad, și aceasta o echipă 
cu speranțe de repromova- 
re în primul soccer. Pro
nostic — 1 solist.

Campionatul diviziei O, 
seria a X-a programează 
pentru astăzi partide în 
deplasare pentru reprezen
tativele Văii Jiului. Mine
rul Știința Vulcan joacă 
la Aiud, în compania e- 
chipei Metalul, iar Minerul 
Lupeni se deplasează la 
IPA Sibiu. In campionatul 
județean, echipele din Va
lea Jiului evoluează după 
cum urmează* Utilajul Pe
troșani —- Voința Hia, Mi
nerul Uricani — Mureșul 
Geoagiu, Parîngul Lonea — 
Minerul Aninoasa,

Bujor MIRCESCU

TELEX ■ TELEX

Ammar și, respectiv, Sla- 
heddlne Baly — infor
mează agențiile mențio
nate.

IN POFIDA opoziției u- 
nor largi cercuri ale opi-

- niei publice americane, .
Senatul SUA a aprobat un M SUA va începe, o nouă 
așa-numit „ajutor transă- fundă ae negocieri în pro- 
toriu", în valoare de 3,2 
milioane dolari, destinat 
contrarevoluționarilor ni- 
caraguani, informează a- 
genția ADN. Se specifică 
însă că fondurile nu vor 
putea fi utilizate pentru 
achiziționarea de echipa
ment militar. Anterior, o 
decizie similară fusese lua
tă de Camera Reprezentan
ților. Acest ajutor este 
văzut pentru perioada 
la 16 decembrie.

pre- 
pînă

IN CONDIȚIILE în 
actualele negocieri dintre 
Greeia și SUA nu se _ vor 
încheia cu un rezultat po
zitiv pînă la sfîrșitul lunii 
iulie 1988, acordul în 
goare privind statutul 
zelor americane de pe 
ritoriul elen va deveni

care

vi- 
ba- 
te- 
ca-

blema bazelor, lunea viitoa
re și că aceste tratative se 
anunță de durată.

UN SONDAJ de opinie 
efectuat în perioada 29 
octombrie — 3 noiembrie 
de ziarul „New York Ti
mes" asupra situației e- 
conomice americane ara
tă că fiecare al treilea lo
cuitor al țării consideră 
că recentele perturbații de 
proporții de la bursele va
lutare vor duce la o nouă 
recesiune economică. A- 
proximativ 42 la sută din
tre cei chestionați au emis 
părerea că situația econo
mică a țării „este proastă 
sau destul de proastă", 
iar 39 la sută consideră că 
ea se va înrăutăți în con
tinuare.

Un desen aparținînd ma
relui pictor renascentist 
Rafael a fost descoperit la 
Muzeul național din Stock
holm. Desenul se afla 
într-o culegere de opere 
de autori necunoscuți. Sil
via Ferino, expert italian, 
a stabilit că studiul a 
fost realizat de cunoscutul 
pictor pentru o cunoscută 
frescă datînd din 1568.

Marele premiu pentru 
proză al Academiei fran
ceze a fost decernat, anul 
acesta, scriitoarei Frede- 
rique Hebrard pentru ro
manul său „Le Harem", 
publicat la editura Flam- 
marion.

Frederique Hebrard este 
nul dintre cei mai popu
lari scriitori francezi con
temporani, fiind cunoscu
tă pentru romanul „Un soț 
este un soț".

Academia franceză a de
cernat, de asemenea, pre
miul pentru francofonie 
filologului japonez Yoichi 
Maeda și marele premiu 
pentru literatură -r- scri
itorului Acques Brosse.

Meciurile etapei a 10-a tînd pentru turul II al 
a diviziei A Ia fotbal se . „C u p e i campionilor 

e U r o p e n i" la handbal 
masculin. Tot astăzi, HG 
Minaur Baia Mare va întîl- 
ni pe teren propriu for
mația suedeză HK Drott 
Halmstad în „Cupa Fede
rației internaționale de 
handbal", iar Politehnica 
Timișoara va Juca în de
plasare cu SC Leipzig pen
tru „Cupa Ciipelor".

(Agerpres)

★
MADRID 7 (Agerpres). — 

Meciul pentru titlul mon
dial de șah, ce se dispută 
la Sevilla între marii ma
eștri sovietici Gări Kaspa
rov și Anatoli ’ Karpov, a 
continuat cu partida a 10-a, 
încheiată remiză. Scorul se 
menține egal: 5—5 puncte. 

Partida a 11-a se va dis
puta luni, 9 noiembrie, cu 
piesele albe urmînd să joa
ce Karpov.

vor disputa duminică, 8 
noiembrie, după următo
rul program : Politehnica 
Timișoara — Dinamo; Ra
pid — Universitatea Cra
iova; FCM Brașov — Spor
tul studențesc; Universi
tatea CluJ-Napoca — CSM 
Suceava; FC Olt — FC Ar
geș; Oțelul Galați — Vic
toria București; ' Corvinul 
Hunedoara — ASA Tîrgu 
Mureș; Petrolul Ploiești —» 
Flacăra Moreni. Intîlnirî- 
le vor începe la ora 14,00 
și vor fi transmise la ra
dio pe programul I.

Partida Steaua — SC 
Bacău va avea loc luni, 9 
noiembrie.

★
La Palatul sporturilor 

din Capitală, eu începere 
de la ora 17,30, se va dis
puta astăzi meciul retur 
dintre echipele 'Steaua 
București și Redbergslids 
IK Goteborg (Suedia), con-

M î ca publicitate
PIERDUT cal murg cu 
dungă albă pe nas. Adre-o

sați strada Slătinioara, Ru-
SU Bălan. (21 713)

ANUNȚ DE FAMILIE

PIERDUT legitimație ser- 
viciu pe numele Stănucă 
Romus, eliberată de 
IPSRUEEM Petroșani. O 
declar nulă. (21714)

SOȚIA, părinții, fratele, cumnații, cumnatele, 
nepoțica și nepoții aduc un pios omagiu la împlini
rea unui an de cînd ne-a părăsit pentru totdeauna 
scumpul nostru

RUS VASILE AUREL (31 ani)
Amintirea lui va rămîne veșnic în inimile noas

tre zdrobite. (21 712)
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